
Indfødsretsudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 7. juni 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Spørgsmål 191
Vil ministeren i forlængelse af indlægget »Aftalekreds hæver gebyret i sager om statsbor-
gerskab«, bragt på uim.dk den 4. juni 2024, estimere i hvilket omfang de aftalte kommen-
de gebyrer vil dække udgifterne til sagsbehandlingen af ansøgninger og genansøgninger 
om dansk indfødsret? Vil ministeren endvidere tilkendegive, om ministeren er enig i, at 
den første foreslåede gebyrfrie genansøgning ikke skal være gebyrfri første gang, hvis 
årsagen til første afslag er, at ansøgeren ikke opfylder vandelskravet, således at kriminel-
le udlændinge og ikke skatteyderne skal betale for genansøgning efter et afslag, der er 
begrundet med kriminalitet begået af ansøgeren? Vil ministeren endelig tilkendegive, om 
ministeren er enig i, at der med et kommende lovforslag om ændring af gebyrer bør 
tilvejebringes hjemmel til at gebyrerne automatisk nettoprisindeksreguleres hvert år den 
1. januar fremover?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mikkel Bjørn (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på mikkel.bjorn@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Mikkel Bjørn
formand
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